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TILLKÄNNAGIVANDE 
Kommunfullmäktige i Nynäshamn kallas att sammanträda i Kulturskolans konsertsal, Nynäsvägen 
20, torsdagen den 16 maj 2024 klockan 19.00, varvid följande ärenden behandlas: 
 

63. Upprop och anmälningar om förhinder 
 

64. Tillkännagivande av fullmäktigesammanträdet 
 

65. Justering av sammanträdets protokoll 
 

66. Avsägelser 
 

67. Valärenden 
 

68. Revisorerna 
 

69. Inkomna ärenden 
 

70. Meddelanden 
 

71. Beslut huruvida interpellationer som inlämnats till kommunstyrelsens förvaltning före 
fullmäktiges sammanträde får väckas, samt behandling av frågor 

Beslutsärenden 

72. Ändring av reglementen med anledning av förändrad upphandlingsorganisation 

73. Ombudsdirektiv till ombud i samfällighetsföreningar 
 

74. Tilläggsavtal 3 till exploateringsavtal för Källberga 

Motioner 

75. Svar på motion – Sänkning av kommunpolitikers arvode med 10% på grund av den rådande 
ekonomiska krisen 

Interpellationer 

76. Svar på interpellation angående den pågående arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns 
kommun ställd av Patrik Isestad (S) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud 
(M) 
 

77. Svar på interpellation angående kommunens effektiviseringsåtgärder och dess kostnader 
ställd av Bernt Månsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

78. Svar på interpellation angående acceptabelt språkbruk ställd av Bernt Månsson (V) till 
kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

79. Svar på interpellation rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid ställd av Per 
Ranch (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

80. Svar på interpellation beträffande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns 
hamn ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

81. Svar på interpellation gällande åtgärder för att säkerställa kontinuitet och kvalitet inom 
hemtjänsten samt en fråga om folkomröstningen den 9 juni 2024 
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Handlingar till ovanstående ärenden finns tillgängliga på kommunstyrelseförvaltningen, 
Nämndhuset, Stadshusplatsen 1, Nynäshamn, telefonnummer 08-520 680 00. Kommunfullmäktiges 
sammanträden är offentliga, allmänheten är därför välkomna att höra på debatten.  
 
Nynäshamn den 2 maj 2024 
 
 
Fredrik Sönnergren 
kommunfullmäktiges ordförande 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-04-10 KS/2024/0006/101-6 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Inkomna ärenden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
KS/2024/0134/060-1 
Patrik Isestad (S) har den 12 mars 2024 inkommit med en motion gällande bekämpning av 
välfärdskriminalitet i Nynäshamns kommun. 
   

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(3) 
Datum Diarienummer 
2024-04-03 KS/2023/0334/001-3 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kansliavdelningen 
Sanna Jansson 
E-post: Sanna.Jansson@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Ändring av reglementen med anledning av förändrad 
upphandlingsorganisation 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. I samtliga nämnders reglementen (näringslivs- och arbetsmarknadsnämnden, barn- och 
utbildningsnämnden, kommunstyrelsen, kultur- och fritidsnämnden, 
samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden och valnämnden) ändra 2 kap. 16 § om 
upphandling och ge bestämmelsen följande lydelse: 
 

Respektive nämnd ansvarar för upphandlingar inom sitt verksamhetsområde. För det fall 
en upphandling berör samtliga nämnder ansvarar kommunstyrelsen. 
 
När flera nämnder, men inte samtliga, har behov av det som ska anskaffas ska 
upphandlingen samordnas. Vid samordnad upphandling har den nämnd som bedöms stå 
för den största delen av inköpen och därmed har det största behovet av avtalet, ansvar 
för upphandlingen och avtalet. 
 

2. I kommunstyrelsens reglemente tillföra en ny punkt till 1 kap. 4 § med följande lydelse. 
 

15. Inneha det övergripande ansvaret för kommunens inköps- och 
upphandlingsverksamhet och tillhandahålla upphandlingsstöd. 
 

3. Reglementesändringarna i punkt 1 och 2 ovan träder i kraft 1 juli 2024. 

Sammanfattning 
Nynäshamn och Haninge kommun har kommit överens om att avsluta samverkan i form av 
gemensam upphandlingsnämnd. Med anledning av detta behöver nämndernas reglementen ändras. 
Ett förslag till ändrade reglementen har tagits fram utifrån kommunstyrelsens lämnade uppdrag om 
att inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen. 

Förvaltningen presenterar ett förslag där respektive nämnd som utgångspunkt ansvarar för sina 
upphandlingar. För det fall en upphandling berör samtliga nämnder ansvarar kommunstyrelsen. Om 
en upphandling berör flera nämnder men inte alla, ansvarar den nämnd som uppskattas stå för 
största delen av inköpen. 

Ärendet 
Nynäshamn och Haninge kommun har gemensamt under våren 2024 kommit överens om att avsluta 
samverkan i form av gemensam upphandlingsnämnd. Under en övergångsperiod har kommunerna 
dock kommit överens om att genom avtalssamverkan samverka kring upphandlingsresurser. 
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Under kommunstyrelsens beredning av ärendet om att avveckla den gemensamma 
upphandlingsnämnden och i stället samverka i annan form, beslutade kommunstyrelsen för egen del 
att ge kommundirektören i uppdrag att: 

a) inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen, samt 
b) ta fram styrdokument för genomförande av inköp och upphandling inom Nynäshamns 

kommun. 

I detta ärende ges förslag på hur ansvarsfördelningen mellan kommunens nämnder avseende 
upphandlingsfrågor ska se ut från den 30 juni 2024 när den gemensamma upphandlingsnämnden 
upphör. Ändringarna som föreslås utgår från kommunstyrelsens lämnade uppdrag om att en 
organisation för inköp och upphandling inrättas på kommunstyrelseförvaltningen. 

Ansvar och beslutanderätt idag 
I nu gällande nämndreglementen står följande om upphandling. 

16 § Om upphandling krävs ska nämnden ge ett uppdrag till upphandlingsnämnden att 
genomföra upphandlingen, om upphandlingsnämnden inte finner att upphandling bör ske i 
form av direktupphandling enligt LOU. 

Nämnden ansvarar för direktupphandlingar enligt LOU inom sitt verksamhetsområde.  

Respektive nämnd både för direktupphandlingar och för vissa delar i upphandlingsprocessen, 
exempelvis kravställning. 

Förslag till ansvarsfördelning från och med 1 juli 2024 
Från och med den 1 juli 2024 finns inte längre den gemensamma upphandlingsnämnden. Det 
ansvar som idag åvilar nämnden behöver därför flyttas till andra nämnder. En utgångspunkt för 
förändringen måste vara att åstadkomma en effektiv organisation; både ur ett ekonomiskt och 
verksamhetsmässigt perspektiv. 

Enligt den ordning som gäller idag ansvarar respektive nämnd för delar i upphandlingsprocessen 
eftersom det är den verksamhet med behov av upphandling som bäst kan beskriva och kravställa 
sitt behov. Förslagsvis ges respektive nämnd ansvar inte bara för kravställning utan även för att 
med stöd av centraliserade upphandlingsresurser genomföra upphandlingar, och för tecknande och 
uppföljning av avtal. 

Tanken med centraliserade upphandlingsresurser är att det ska fungera på motsvarande sätt som 
de centraliserade funktionerna för ekonomi, HR och juridik. Detta innebär att beslutanderätten utgår 
från respektive nämnd och att personella upphandlingsresurser vid kommunstyrelseförvaltningen 
endast har rätt att fatta beslut i de fall delegation skett. 

Många gånger har flera eller samtliga nämnder samma behov. I dessa fall ska upphandlingen 
samordnas mellan nämnderna. I de fall samtliga nämnder har behov av en upphandling föreslås att 
kommunstyrelsen på grund av sin ledande och samordnande roll får ansvar för upphandlingen. I de 
fall flera nämnder men inte alla har behov av upphandling föreslås att den nämnd som bedöms stå 
för den största delen av inköpen och därmed har det största behovet av avtalet ska ansvara för 
upphandlingen. För att åstadkomma en sådan förändring föreslås att 2 kap. 16 § i nämndernas 
reglementen ändras och ges följande lydelse. 

Respektive nämnd ansvarar för upphandlingar inom sitt verksamhetsområde. För det fall en 
upphandling berör samtliga nämnder ansvarar kommunstyrelsen. 

När flera nämnder, men inte samtliga, har behov av det som ska anskaffas ska 
upphandlingen samordnas. Vid samordnad upphandling har den nämnd som bedöms stå för 
den största delen av inköpen och därmed har det största behovet av avtalet, ansvar för 
upphandlingen och avtalet. 
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Med anledning uppdraget att inrätta en inköps- och upphandlingsorganisation på 
kommunstyrelseförvaltningen föreslås att en ny punkt tillförs till 1 kap. 4 § i kommunstyrelsens 
reglemente med följande lydelse. 

Inneha det övergripande ansvaret för kommunens inköps- och upphandlingsverksamhet och 
tillhandahålla upphandlingsstöd. 

Organisation för stöd vid inköp och upphandling 
Den organisation för inköp och upphandling som inrättas vid kommunstyrelseförvaltningen syftar till 
att vara ett stöd för nämnderna. I stödet innefattas både tillhandahållande av systemstöd och 
personella resurser i form av upphandlare. Upphandlarna ska ha kompetens gällande 
upphandlingsregler och upphandlingsförfaranden medan den upphandlande nämnden ansvarar för 
kompetens kring vad som ska upphandlas. Beslutanderätten i upphandlingsärenden ligger hos den 
upphandlande nämnden. 

Förvaltningens bedömning 
Med anledning av kommunfullmäktiges beslut om att avsluta samverkan med Haninge kommun 
avseende gemensam upphandlingsnämnd behöver nämndernas reglementen justeras. Förvaltningen 
bedömer att föreslagna justeringar ger en lämplig ansvarsfördelning mellan nämnderna i 
upphandlingsfrågor. 
 
 
Carina Lundberg Uudelepp Sanna Jansson 
Tf. kommundirektör Kommunjurist 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KS/2023/0334/001-3 
Kommunfullmäktiges beslut från 15 februari 2024 § 12 
Kommunstyrelsens gällande reglemente 

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum 2024-02-20 Diarienummer 
 
   KS/2023/0273/260-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Yvonne Persson 
E-post: Yvonne.A.Persson@nynashamn.se 
 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Ombudsdirektiv till ombud i samfällighetsföreningar 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta nedanstående direktiv till de ombud som 
utses att företräda kommunen i samfällighetsföreningar.  
 
Kommunfullmäktiges ombud ska: 

1. Representera kommunen genom att delta vid minst föreningens årsmöte.  
2. Vid deltagandet vid årsmötet eller andra möten ska ombudet ta del av relevant information 

från föreningen och skriftligen skicka den till kommunstyrelsen för registrering. Ombudet 
ska i förekommande fall förmedla relevant information till föreningen från kommunen.  

3. Ombudet ska skicka skriftlig information, såsom kallelser och protokoll från föreningens 
årsmöte till kommunstyrelsen för registrering.  

4. Om fullmäktige särskilt beslutat vilken talan som ombudet ska föra hos föreningens årsmöte 
så ska ombudet framföra den.  

Sammanfattning 
Nynäshamns kommun är i egenskap av fastighetsägare medlemmar i ett antal 
samfällighetsföreningar i kommunen, se förteckning, bilaga 1.  
 
Inför varje ny mandatperiod utser kommunfullmäktige ombud till de aktuella föreningarna. Det har 
dock varit otydligt vilket uppdrag som ombuden har för kommunens räkning och i vilken 
utsträckning de förväntas delta på samfällighetsföreningens årsmöten med mera. 
 
För att tydliggöra ombudens ansvar och vad kommunfullmäktige förväntar sig av ombuden har 
kommunstyrelseförvaltningen tagit fram förslag till följande direktiv till ombuden: 
 
Ombud som utses av kommunfullmäktige för att företräda kommunen i en samfällighetsförening 
ska: 

1. Representera kommunen genom att delta vid minst föreningens årsmöte.  
2. Vid deltagandet vid årsmötet eller andra möten ska ombudet ta del av relevant information 

från föreningen och skriftligen skicka den till kommunstyrelsen för registrering. Ombudet 
ska i förekommande fall förmedla relevant information till föreningen från kommunen.  

3. Ombudet ska skicka skriftlig information, såsom kallelser och protokoll från föreningens 
årsmöte till kommunstyrelsen för registrering.  

4. Om fullmäktige särskilt beslutat vilken talan som ombudet ska föra hos föreningens årsmöte 
så ska ombudet framföra den.  

Ärendet 
En samfällighet är mark eller en anläggning som delas av flera fastigheter. En samfällighet kan vara 
en gemensamhetsanläggning eller mark som flera fastigheter har nytta av, till exempel en 
parkeringsplats, väg eller grönyta.  
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En gemensamhetsanläggning kan enligt lagen (1973:1150) om förvaltning av samfälligheter 
förvaltas på två sätt. Det ena är delägarförvaltning, där samtliga deltagande fastighetsägare måste 
vara överens om åtgärder som ska vidtas. Den andra förvaltningsformen är föreningsförvaltning, det 
vill säga en samfällighetsförening. En samfällighetsförening bildas i samband med 
anläggningsförrättningen. Besluten i en föreningsförvaltning fattas vid föreningsstämman, som 
vanligtvis hålls en gång per år. Föreningen ska ha en styrelse som verkställer de majoritetsbeslut 
som har fattats vid stämman. 
 
Nynäshamns kommun är i egenskap av fastighetsägare medlem i ett antal olika 
samfällighetsföreningar, se förteckning, bilaga 1. Inför varje ny mandatperiod utser 
kommunfullmäktige ombud till de aktuella föreningarna. Det har dock varit otydligt vilket uppdrag 
som ombuden har för kommunens räkning och i vilken utsträckning de förväntas delta på 
samfällighetsföreningens årsmöten med mera.  

Förvaltningens bedömning 
För att tydliggöra ombudens ansvar och vad kommunfullmäktige förväntar sig av ombuden har 
kommunstyrelseförvaltningen tagit fram förslag till följande direktiv till ombuden: 
 
Ombud som utses av kommunfullmäktige för att företräda kommunen i en samfällighetsförening 
ska: 

1. Representera kommunen genom att delta vid minst föreningens årsmöte.  
2. Vid deltagandet vid årsmötet eller andra möten ska ombudet ta del av relevant information 

från föreningen och skriftligen skicka den till kommunstyrelsen för registrering. Ombudet 
ska i förekommande fall förmedla relevant information till föreningen från kommunen.  

3. Ombudet ska skicka skriftlig information, såsom kallelser och protokoll från föreningens 
årsmöte till kommunstyrelsen för registrering.  

4. Om fullmäktige särskilt beslutat vilken talan som ombudet ska föra hos föreningens årsmöte 
så ska ombudet framföra den.  

 
Med anledning av ovan föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige antar ovan 
angivna direktiv till fullmäktiges ombud.  
 

_______________________     ______________________ 
Carina Lundberg Uudelepp   Yvonne Persson 
tf kommundirektör     kommunjurist 
 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1, förteckning över samfällighetsföreningar som Nynäshamns kommun är medlem i. 

Skickas till 
Ombuden 
Ombudsersättarna 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(4) 
Datum Diarienummer 
2024-04-03 KS/2018/0237/251-46 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Mark och exploatering 
Hanna Hjort Koverberg 
E-post: hanna.hjort-koverberg@nynashamn.se 
Tel: 08-520 682 23  

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Tilläggsavtal 3 till Exploateringsavtal för Källberga 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. Godkänna tecknat tilläggsavtal 3 till Exploateringsavtal för Källberga, del av Vidbynäs 1:3, 
Nynäshamns kommun.  

2. Godkänna undertecknat Bevakningsavtal gällande trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs väg 
539 och väg 225 vid Ösmo trafikplats, Nynäshamns kommun.  
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att, under förutsättning av kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med punkt 1-2, bemyndiga mark- och exploateringschefen att fullfölja Tilläggsavtal 3 till 
Exploateringsavtal för Källberga och Bevakningsavtal med Trafikverket gällande 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder samt underteckna avtal och handlingar tillhörande ärendet. 

Sammanfattning 
Att ha goda och trafiksäkra gång- och cykelkopplingar mellan Källberga och Ösmo är viktig. En 
genomförd trafikrörelseutredning visar att oavsett var kommunen genomför åtgärder för en gång- 
och cykelkoppling mellan Källberga och Ösmo, kommer en majoritet ändå att röra sig via Ösmo 
trafikmot. Där finns även busshållplatser för koppling till Nynäshamn, Haninge och Stockholm.  
 
För att bättre möta upp behovet och lägga kommunens resurser på åtgärder som skapar så stor 
nytta som möjligt bör åtgärder koncentreras till trafikmotet och en gång- och cykelkoppling via 
Muskövägen, över trafikmotet och fram till den kommunala gång- och cykelvägen som startar i 
närheten av Ösmo plantshop. För dessa nya åtgärder har ett bevakningsavtal med Trafikverekt 
tecknats.  
 
Dessa åtgärder ersätter behovet av en gång- och cykelbro samt de åtgärder som blir nödvändiga för 
att skapa den gång- och cykelkoppling som tidigare varit tänkt norr ut.  
 
Ett tilläggsavtal till exploateringsavtalet har tagits fram för att dels reglera justeringar i allmän 
platsmark respektive kvartersmark i och med ny planändring som gjorts för skolan i Källberga samt 
ny detaljplan för centrumområdet vid entrén från Muskövägen. Tidigare åtaganden avseende gång- 
och cykelbro och gång- och cykelkoppling norr ut ersätts även med föreslagna 
trafiksäkerhetshöjande åtaganden via trafikmotet.  
 
Förvaltningen anser att kommunens reglerade kostnader i detta tilläggsavtal totalt sett blir mindre 
än tidigare alternativ där kommunen åtog sig mer långtgående åtagande och sammanlagt större 
kostnader. Denna lösning innebär även att projektet har en möjlighet att skapa mer trafiksäkra 
lösningar för gång- och cykeltrafikanter i samband med att ny skola F-6 2024 öppnar i Källberga.  
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Ärendet 
Bakgrund 
I Källberga, sydost om Ösmo, har kommunen antagit en detaljplan för 600-700 nya bostäder med 
en mindre bykärna för basservice. I samband med detaljplan, tecknades ett exploateringsavtal för 
att reglera parternas ansvar och kostnadsfördelning vid utbyggnaden.  
 
Detaljplan för Vidbynäs 1:3 m fl. och Exploateringsavtal för Källberga, del av Vidbynäs, tecknat 
2018-05- 04/2018-05-07, vann laga kraft den 11 september 2018. 
 
Justering detaljplaner 
Sedan detaljplanens framtagande har kommunen antagit en ändringsplan för att möjliggöra en skola 
F-6 inom området. En ny detaljplan för centrumområdet vid entrén från Muskövägen har även tagits 
fram och antogs av Samhällsbyggnadsnämnden den 2024-03-19. De båda planerna medför mindre 
justeringar i placering av allmän plats kontra kvartersmark. Exploateringsavtalet behöver därför 
uppdateras efter dessa justeringar.  
 
Trafikkoppling mellan Källberga och Ösmo  
Enligt exploateringsavtalet ska kommunen bekosta exploatörens byggnation av en ny gång- och 
cykelbro över Muskövägen upp till ett maxbelopp om 5 miljoner kronor. Detta belopp inkluderar 
även att ta fram en ny detaljplan för ändamålet. Kommunstyrelsen beslutade 2019 att starta 
projektet med ny gång- och cykelbro samt beställa planarbetet.  
 
Avsikten med gång- och cykelbron var att leda bort gång- och cykeltrafikanter från Muskövägen och 
trafikmotet över väg 73 och istället leda dem norr ut, via en befintlig bro, så kallad ”Hästbron”, över 
73:an. För att få denna koppling tillgänglig och säker behövdes även ytterligare åtgärder längs 
sträckningen komma till, detta inkluderade bland annan anläggande av belysta gång- och 
cykelbanor i längre sträckning samt markåtkomst för detta. Dessa ytterligare åtgärder har inte 
budgeterats. 
 
Under arbetet med trafikkopplingen har ytterligare utredningar gjorts kring huruvida förslaget om 
att leda gång- och cykeltrafikanter norrut via ”Hästbron” kommer nyttjas till den omfattning som 
avsetts. Många har ett behov av att röra sig längs med trafikmotet då det i dagsläget finns flera 
busshållplatser där. Busslinjerna vid motet går i dag till bland annat Nynäshamn, Haninge och 
Stockholm. Utifrån att en ny skola för F-6 kommer att öppna i Källberga hösten 2024 och att 
området Källberga förväntas ha en stor inflytt av barnfamiljer så är det viktigt att tilltänkta gc-
kopplingar är trafiksäkra. 
 
En trafikutredning har genomförts för att få en uppskattning av kommande rörelsemönster. 
Utredningen studerade uppskattade rörelsemönster utifrån alternativen att antingen göra 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs med den norra sträckningen eller längs med trafikmotet, samt 
ett nollalternativ. Resultatet angav att en majoritet kommer att röra sig längs med trafikmotet.  
 
I dialog med exploatören i projektet, Källberga Mark, samt Trafikverket har därför en ny 
trafikkoppling med trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs med Muskövägen tagits fram. Detta istället 
för de tidigare planerna på en gång- och cykelbro och en koppling norrut.  
 
För att reglera dessa nya åtaganden och fördelningen av kostnader har därför ett tilläggsavtal till 
exploateringsavtalet tecknas mellan kommunen och Källberga Mark.  
 
Tilläggsavtal  
Tilläggsavtalet till exploateringsavtalet reglerar dels de förändringar i detaljplan som uppstått, 
genom planändring för skola och ny detaljplan för centrumområdet, gentemot den ursprungliga 
detaljplanen. Detta berör vissa mindre förändringar gällande vilken yta som är planlagd som allmän 
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plats kontra kvartersmark. För att tydligare illustrera dessa förändringar har bilagorna med allmän 
platsmark respektive kvartersmark fått kompletteringar i form av uppdaterade kartskisser för berört 
område.  
 
Tilläggsavtalet reglerar ytterligare att tidigare nämnd gång- och cykelbro, samt de åtaganden som 
tidigare var kopplat till denna, utgår. Dessa åtaganden ersätts istället med nya åtaganden för 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs med Ösmo trafikmot för en gång- och cykelkoppling mellan 
Källberga och Ösmo. 
 
Tilläggsavtalet anger att exploatören tar samtliga kostnader för projektering av åtgärderna fram till 
färdig bygghandling. Kommunen åtar sig att ta samtliga kostnader för utförandet av åtgärderna.  
 
Avtal med Trafikverket  
För de nya trafiksäkerhetshöjande åtgärderna har kommunen tecknat ett bevakningsavtal med 
Trafikverket. Detta avtal ersätter de åtaganden som är reglerade i tidigare avtal med Trafikverket 
gällande ny gång- och cykelbro och åtgärder längs med den tänkta gång- och cykelkopplingen norr 
ut.  
 
Skola i Källberga samt tidplan 
En ny förskola och skola F-6 är under utbyggnad i Källberga och förväntas öppna i augusti 2024. 
Totalt uppskattas förskolan ha utrymme för cirka 120 barn och skolan ha utrymme för cirka 400 
elever. Detta ger cirka 550 barn och unga totalt när skola och förskola är uppe i full kapacitet.  
 
För att möjliggöra trygga rörelsestråk i området för barn som bor och /eller går i skolan i området, 
framförallt barn som kommer komma till skolan från Ösmo eller via pendeltåg och buss, behöver de 
trafiksäkerhetshöjande åtgärderna komma till längs med trafikmotet i samband med, eller så snart 
som möjligt från det, att skolan öppnar.  
 
Ekonomi  
De nya åtgärderna förväntas totalt sett bli mindre kostsamma för kommunen än tidigare lösning.  
 
Tidigare åtaganden för gång- och cykelbro innebar ekonomiska åtaganden för kommunen i form av 
kostnad för utbyggnaden av gång- och cykelbron upp till ett maxbelopp om 5 miljoner kronor. Detta 
belopp inkluderade även kostnader för framtagande av detaljplan som kostat cirka 1 miljon kronor. 
Utöver investeringsutgifterna skulle utbyggnaden innebära en kommande utökning av 
driftskostnader i form av avskrivningar, ränta, underhåll och skötsel så som vinterväghållning mm. 
 
Utöver kostnaderna för gång- och cykelbron åtog sig kommunen även att skapa en säker koppling 
för gång- och cykeltrafikanter längs med den norra sträckan via ”Hästbron”. Kostnaderna för dessa 
åtaganden är inte projekterade och således ej heller budgeterade.    
 
Kommunens kostnader för de nya åtaganden som kommunen åtar sig för trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder längs med trafikmotet är beräknade till cirka 7-8 miljoner kronor. Dessa åtgärder sker på 
Trafikverkets väg och innebär därför inte några kostnader för avskrivningar, drift och underhåll för 
kommunen. 
 
Ökade kostnader kopplat till de nya trafikhöjande åtgärderna bedöms kunna rymmas inom 
exploateringsverksamhetens driftbudget för helår 2024. Driftkostnader för pågående samhällsprojekt 
ska täckas av exploateringsbidrag och/eller försäljningsintäkter av mark. 
 
Kostnaderna för framtagande av detaljplanen har kommunen tagit som driftkostnad tidigare år. 
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att tilläggsavtalet på ett ändamålsenligt sätt reglerar de förändringar som är 
gjorda i och med planändring för skola samt ny detaljplan vid centrumområdet.   
 
Förvaltningen anser även att den nya inriktningen med trafiksäkerhetshöjande åtgärder vid 
trafikmotet ger en bättre effekt av skattemedel i projektet, där nödvändiga åtgärder fokuseras där 
störst behov finns. Vidare anser förvaltningen att kommunens reglerade kostnader i detta 
tilläggsavtal totalt sett blir mindre än tidigare alternativ där kommunen åtog sig mer långtgående 
åtagande och sammanlagt större kostnader. Denna lösning innebär även att projektet har en 
möjlighet att skapa mer trafiksäkra lösningar för gång- och cykeltrafikanter i samband med att 
skolan i Källberga öppnar.  
 

 

_______________________     ______________________ 
Carina Lundberg-Uudelepp   Amalia Tjärnstig 
tf kommundirektör    mark- och exploateringschef    
 

Beslutsunderlag 
Tilläggsavtal 3 till Exploateringsavtal för Källberga, del av Vidbynäs 1:3, Nynäshamns kommun 
Bevakningsavtal gällande trafiksäkerhetshöjande åtgärder längs väg 539 och väg 225 vid Ösmo 
trafikplats, Nynäshamns kommun 

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(3) 
Datum 2024-03-20 Diarienummer 
 
   KS/2023/0246/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Yvonne Persson 
E-post: Yvonne.A.Persson@nynashamn.se 
  

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på Motion - Sänkning av kommunpolitikers arvode med 
10 % på grund av den rådande ekonomiska krisen 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Sammanfattning 
Den 21 september 2023 inkom Rebecca Ädel (oberoende förtroendevald) med en motion gällande 
sänkning av kommunpolitikers arvoden med 10 % på grund av den rådande ekonomiska krisen.  
 
Som motivering till förslaget anför motionären bland annat att de medel som skulle frigöras genom 
förslaget skulle kunna användas för att minska de aktuella nedskärningarna inom välfärden i 
kommunen. Motionären anför därutöver att en sänkning av politikerarvoden är en symbolhandling 
som visar medborgarna att de förtroendevalda tar den ekonomiska krisen på största allvar och är 
beredda att bidra till lösningen.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen väljer att inte ta ett eget ställningstagande kring om fullmäktige ska 
besluta om att sänka politikernas arvoden med 10 procent, då de förtroendevaldas arvoden är en 
ren politisk frågeställning. Fullmäktiges arvodesberedning har i sitt remissvar på motionen, i beslut 
den 8 februari 2024 § 2, föreslagit fullmäktige att avslå motionen. 

Ärendet 
Den 21 september 2023 inkom Rebecca Ädel (oberoende förtroendevald) med en motion gällande 
sänkning av kommunpolitikernas arvoden med 10 % på grund av den rådande ekonomiska krisen.  
 
Som motivering till förslaget anför motionären bland annat att de medel som skulle frigöras genom 
förslaget skulle kunna användas för att minska de aktuella nedskärningarna inom välfärden i 
kommunen. Motionären anför därutöver att en sänkning av politikerarvoden är en symbolhandling 
som visar medborgarna att de förtroendevalda tar den ekonomiska krisen på största allvar och är 
beredda att bidra till lösningen.  

Tidigare förslag 
År 2019 inkom sverigedemokraterna med en motion om att fullmäktige skulle besluta om att utreda 
hur mycket kommunen kan spara om anställda politikers och förtroendevaldas löner och arvoden 
tillfälligt sänktes med 20 %. Fullmäktige beslutade den 15 oktober 2020 § 113 att anse motionen 
vara besvarad och överlämnade ärendet till arvodesberedningen för fortsatt hantering.  
 
Bredningen framförde i beslut den 11 februari 2021 § 2 att beredningen kommit fram till att en 
sänkning i enlighet med förslaget skulle innebära en stor ekonomisk besparing för kommunen men 
fann det därutöver inte vara möjligt att utvärdera de övriga konsekvenserna av en sådan tillfällig 
sänkning av politikernas arvoden. Fullmäktiges arvodesberedning beslutade sedan den 11 juni 2021 
§ 6 att inte vidare utreda en tillfällig sänkning av arvoden med anledning av motionen.  
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Botkyrka Riket Huddinge Södertälje Tyresö Haninge Salem Nynäshamn Nykvarn

Kostnad nämnd- och styrelseverksamhet, kr/inv 
Södertörnskommunerna år 2022

Beredning av ärendet 
Under perioden 12 december 2023 till och med den 29 februari 2024 har den aktuella motionen 
skickats på remiss till kommunfullmäktiges arvodesberedning. Fullmäktiges arvodesberedning 
beslutade den 8 februari 2024 § 2 att anta arvodesberedningens ordförandens förslag som svar på 
remissen. Av svaret framgår bland annat att fullmäktiges arvodesberedning anser att det finns en 
risk för att en sänkning av politikernas arvoden med 10 % kan komma att leda till att färre 
medlemmar i politiska partier väljer att engagera sig in den kommunala verksamheten, och därmed 
inte ta på sig förtroendeuppdrag för kommunen.  

Av svaret framgår vidare att det finns flera argument för att arvodet till förtroendevalda ska 
bibehållas på nuvarande nivå. Det första argumentet är, som ovan nämnts, är att medlemmar från 
olika partier ska vara intresserade och vilja ta på sig ett politiskt uppdrag för kommunen. Utan 
personer som engagerar sig politiskt så faller det demokratiska system som vårt samhälle bygger 
på. Väl avvägda arvoden minskar risken för att medborgare avstår från att kandidera.  

Fullmäktiges arvodesberedning framför vidare att det ligger i rollen som förtroendevald att ta ansvar 
för de beslut som fattas av den politiska församlingen, samt tid för förberedelser inför 
sammanträden och beslut. De förtroendevalda förväntas därutöver även ha dialog med 
medborgarna gällande aktuella frågor inom kommunen. Arvodesnivån bör således ligga på en nivå 
så att förtroendevalda får skälig ersättning för nedlagd tid och engagemang samt svara för det 
ansvar som ligger i rollen.  

Med anledning av ovan föreslår fullmäktiges arvodesberedning att fullmäktige beslutar om att avslå 
motionen.  

Konsekvenser av förslaget 
Inför år 2023 budgeterade kommunen 12 303 000 kronor för arvoden till förtroendevalda i 
kommunen. Denna budget omfattar såväl årsarvoden, sammanträdesarvoden, ersättningar för 
förlorad arbetsinkomst, reseersättningar m.m. En sänkning av samtliga arvoden med 10 % skulle 
således innebära en ekonomisk besparing för kommunen motsvarande cirka 1 230 300 kronor per 
år. 

Jämförelse med andra kommuner 
I nedanstående tabell, som är hämtad från KOLADA, redovisas en jämförelse mellan 
Södertörnskommunernas kostnader samt snittkostnaden för riket för nämnd- och 
styrelseverksamhet. I denna kostnad är politikernas arvoden är inkluderade. I jämförelsen bör man 
beakta att de tre kommuner som står överst på listan, Salem, Nynäshamn och Nykvarn, har lägst 
antal kommuninvånare i urvalet. Detta innebär att kostnaden slås ut på färre antal invånare i 
jämförelse med en stor kommun, vilket kan vara en orsak till resultatet av redovisningen.  
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I en jämförelse med kommuner i samma storlek som Nynäshamns kommun, det vill säga 20 000 – 
29 900 invånare, har Nynäshamns kommun den 10:e högsta kostnaden av totalt 36 kommuner i 
jämförelsen.1 

Däremot är enskilda förtroendevaldas arvoden inte högre i jämförelse med andra kommuners 
arvoden. Exempelvis kan man jämföra kommunstyrelsens ordförandens arvode motsvarande 78 650 
kronor i Nynäshamns kommun till skillnad från i Haninge kommun där kommunstyrelsens ordförande 
arvoderas med drygt 90 000 kronor i månaden.  

Förvaltningens bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen hänvisar till att arvoden till de förtroendevalda hanteras i en 
arvodesberedning bestående av förtroendevalda politiker samt är en del av den budget som 
beslutas av kommunfullmäktige. Fullmäktiges arvodesberedning har i sitt svar på remissen i beslut 
den 8 februari 2024 § 2 föreslagit fullmäktige att avslå motionen. 
 
Med anledning av ovan föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 
 
 

_______________________     ______________________ 
Carina Lundberg Uudelepp   Yvonne Persson 
tf kommundirektör    kommunjurist    

Beslutsunderlag 
Motion – Sänkning av kommunpolitikers arvoden med 10 % på grund av den rådande ekonomiska 
krisen 
Fullmäktiges arvodesberednings svar på remissen – motion om sänkning av kommunpolitikers 
arvode med 10 %, den 8 februari 2024 § 2. 

Skickas till 
Fullmäktiges arvodesberedning 
Motionären 
Akten 

 
1 Jämföraren - Kolada. En tjänst från RKA. RKA är en ideell förening med svenska staten och 
Sveriges Kommuner och Regioner som medlemmar. 
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  2023-09-21 
 

Motion 

 

Sänkning av kommunpolitikers arvode med 10% på grund av den rådande ekonomiska krisen 

 

Sveriges kommuner står inför en rad ekonomiska utmaningar. Nedskärningar inom välfärd, utbildning 
och socialtjänster har blivit nödvändiga på grund av den ekonomiska kris vi befinner oss i och 
sparkrav till följd av tidigare styres försummelse av kommunala verksamheter ligger till grund för 
ytterligare effektivisering. 

Nyligen röstades en förändring av hemtjänstens organisation igenom som ett nödvändigt ont steg för 
att försöka bryta den försämrade arbetsmiljön och -villkoren hemtjänstpersonalen lidit av under allt 
för lång tid. Fackförbundet Sveriges lärare vädjar till kommunpolitikerna om fler lärare för att kunna 
säkerställa en likvärdig undervisning och för att kunna tillmötesgå vårdnadshavares och elevers 
förväntningar. Samtliga nämnder och förvaltningar brottas med ekonomin; en effekt av det svenska 
ekonomiska läget samt krav på effektivisering för att försöka stoppa läckage i välfärden.  

Vad som inte tycks ha lidit under samma effektiviseringskrav är politikerna. Medan resterande 
verksamheter går på knäna tycks dessa inte överhuvudtaget kännas vid detta. Det är vår plikt som 
förtroendevalda att stå upp för de värden och människor vi representerar. I Vimmerby kommun 
röstade det politiska styret bestående av S, C och V igenom en sänkning av sina politiska arvoden 
med 5% i september 2023. I Solna ligger samma förslag på bordet. Sverigedemokraterna i 
Nynäshamn gick för några år sedan ut med en motion med ett förslag om att se över en sänkning av 
politikerarvoden vid svåra tider, något som tyvärr inte resterande partier tyckte var nödvändigt. Nu 
ÄR det nödvändigt. En sänkning av arvoden är en symbolisk men viktig gest som visar att vi är 
beredda att göra ekonomiska uppoffringar i en svår tid.  

Genom att anta denna motion visar vi som valda företrädare att vi tar den ekonomiska krisen på 
största allvar och är beredda att bidra till lösningen. Det skapar inte bara en ökad tillit hos våra 
medborgare, utan frigör även värdefulla resurser som kan omfördelas till kommunens mest akuta 
behov. 

 

Jag yrkar därför att kommunfullmäktige beslutar: 

 

att sänka samtliga arvoden för kommunpolitiker i Nynäshamns kommun med 10% så snart som 
administrativt möjligt 

att överskottet som genereras från denna sänkning omfördelas till kommunens välfärdstjänster  

 

Rebecca Ädel 

 

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-09-21 Ärendenummer: KS/2023/0246/060-1



  
 
 

 
Nynäshamn, 2024-02-13 
Kommunfullmäktige 
Ärende Interpellation 

 

 
 

 

Interpellation angående den pågående 
arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns kommun.  
 
Till: Marcus Svinhufvud (M), Kommunstyrelsens ordförande 
 
Från: Patrik Isestad, (S) kommunalråd i opposition 
 
 
Ställer härmed en interpellation till dig som kommunstyrelseordförande 
för att framföra frågor och oro rörande saker av allvarlig karaktär som 
uppstått i Nynäshamns kommun den senaste tiden. Det är med stor 
betänklighet som jag och andra företrädare för oppositionen har 
noterat den tumultartade situationen som har utspelat sig i media och 
på kommunens arbetsplatser. 
 
Den senaste tidens händelser, såsom kommunens tidigare 
kommundirektörs avgång och den pågående 
omorganisationsprocessen, har skapat en känsla av osäkerhet och oro 
bland både medarbetare och medborgare i Nynäshamn. Insändare och 
uttalanden från berörda medarbetare i Nynäshamns Posten vittnar om 
en ohälsosam arbetsmiljö och en känsla av otrygghet bland de 
anställda. Den splittring som har uppstått mellan fackliga 
organisationer och arbetsgivaren är även den oroande och ovanlig i vår 
kommun. 
 
Som företrädare för oppositionen har vi följt dessa händelser med stor 
oro och uppmärksamhet. Det är vår uppfattning att den politiska 
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ledningen, inklusive kommunstyrelsens arbetsutskott, inte tillräckligt 
har diskuterat dessa frågor på ett tillfredsställande sätt. Det är 
beklagligt att det har krävts insändare och uttalanden från medarbetare 
för att uppmärksamma denna situation. 
 
Som ansvarigt kommunalråd i oppositionen känner jag mig skyldig att 
föra fram dessa frågor och krav på svar från den styrande minoriteten. 
Därför vill jag med denna interpellation be dig som kommunstyrelsens 
ordförande att svara på följande frågor: 
 
1. Hur avser kommunstyrelseordföranden hantera den pågående 
situationen med den tidigare kommundirektörens avgång och den 
uppkomna turbulensen bland medarbetarna? 
 
2. Vilka åtgärder planerar kommunstyrelsens ordförande att vidta för 
att återställa en trygg och hälsosam arbetsmiljö för alla medarbetare i 
kommunen? 
 
3. Vad är kommunstyrelsens ordförandes förslag till kommunstyrelsens 
strategi för att återställa förtroendet mellan fackliga organisationer och 
arbetsgivaren och säkerställa en konstruktiv dialog framöver? 
 
4. Vilka åtgärder planeras för att informera och involvera medborgarna i 
Nynäshamns kommun om den pågående omorganisationsprocessen 
och dess påverkan på välfärdsuppdragen? 
 
Vi ser fram emot dina svar på dessa frågor och förväntar oss att 
kommunstyrelsens ordförande vidtar nödvändiga åtgärder för att 
adressera de pågående utmaningarna i Nynäshamns kommun. 
 
Med vänliga hälsningar, 



 

 3(3) 

 

 
Patrik Isestad 
(S) kommunalråd i opposition  



Interpellation gällande kommunens
effektiviseringsåtgärder och dess
kostnader

Sedan Moderaterna, med stöd av Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och
Sverigedemokraterna, fick majoritet i kommunfullmäktige 2022 har ett stort
effektiviseringsarbete i kommunen inletts, som hittills inneburit omorganisationer av
kommunens verksamheter både i och utanför kommunhuset. Bland annat har det tillsatts
en ny teknisk förvaltning, kommunens hemtjänstverksamhet utanför Nynäshamns
centralort har lagts ned, och ett antal chefer har köpts ut.

Utöver att dessa omfattande och långvariga åtgärder oundvikligen har stora och direkta
konsekvenser för våra kommunalt anställda, som utöver ändrade arbetsformer även
riskerar att behöva gå ned i arbetstid, bli utköpta eller rent av varslade, så innebär dessa
åtgärder även stora direkta kostnader för kommunen mitt i en tid av ekonomisk osäkerhet,
hög inflation, höga räntor och ett brinnande behov av ökade resurser i våra verksamheter.
Oavsett vilka förväntade vinster dessa effektiviseringar förväntas bära med sig över tid,
och oavsett hur sannolikt det är att så blir fallet, anser Vänsterpartiet Nynäshamn att de
samlade kostnaderna av detta omfattande effektiviseringsarbete behöver bli tydligt och
direkt redovisade inför kommunfullmäktige och kommunens invånare.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Hur mycket har kommunens effektiviseringsåtgärder sedan hösten 2022, såsom av
att chefer köpts ut och omorganisationer genomförts, hittills kostat kommunen?

● Hur mycket planeras kommande effektiviseringsåtgärder att kosta kommunen?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-3



Interpellation gällande acceptabelt
språkbruk

Vid ett antal tillfällen har Vänsterpartiet Nynäshamns representanter i kommunfullmäktige, utöver
att bli allmänt tillrättavisade i hur vi utövar vår demokratiska rätt att göra oss hörda vid
kommunfullmäktiges sammanträden och få klarhet i dess beslut, även fått tillsägelser för att vi
använder fel ton och ställer oacceptabla frågor.

Vi upplever naturligtvis att de frågor vi ställer, och den ton vi använder, är berättigade i vår roll
som förtroendevalda och oppositionsparti för att utkräva och belysa ansvar, och vi vill verkligen
inte missuppfatta de styrande partiernas reaktioner på dessa frågor som någon slags illa dold
härskarteknik för att undergräva detta arbete. Därav efterlyser vi riktlinjer som detaljerar hur vi
tillåts bedriva politik i enlighet med de styrande partiernas önskemål på god ton och acceptabla
frågor.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Vilka riktlinjer gällande god ton, acceptabla frågor och ett gott demokratiskt utövande
anser kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud vara eftersträvansvärda för
Nynäshamns förtroendevalda?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-4



79/24 Interpellation från Per Ranch (SN) ställd till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)  rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid - KS/2024/0014/101-10 Interpellation från Per Ranch (SN) ställd till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)  rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-interpellation-Vansta-verksamhetsomrades-framtid

 Interpellation 
 till Kommunstyrelsen ordförande, 
 Kommunalrådet Marcus Svinhufvud 

 Västerby 2024-03-13 

 Interpellation rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid 

 Bakgrund 
 Vansta verksamhetsområde ligger i anslutning till tätorten Ösmo. Närmaste grannar till 
 verksamhetsområdet är villabebyggelse, det kommunala gruppboendet “Solgläntan” och en av vår 
 kommuns största ridanläggningar, Sorunda Ridklubb. Dessutom planeras en kommunal skola ett par 
 hundra meter norr om verksamhetsområdet. Därför finns det krav i detaljplanerna från 1992 och 2007 
 att verksamheterna inom Vansta verksamhetsområde inte får vara störande. Buller, luftföroreningar 
 som gaser och damm samt kemikalier etcetera får inte förekomma och grundvattnet får inte förorenas. 

 Företagarna och fastighetsägarna har följt detaljplanerna och ett välskött och modernt 
 verksamhetsområde har vuxit fram. Till och med en välrenommerad fristående skola finns belägen i 
 området. Företagare och fastighetsägare har samarbetat och levt tillsammans i harmoni i 
 verksamhetsområdet i mer än 30 år. 

 Nu har dock vår kommuns politiska ledning fått för sig att den fristående skolan hindrar en utveckling 
 av verksamhetsområdet. Hur de har kommit fram till detta har de dock inte berättat. Med hot om 
 enorma viten har de tvingat skolan att upphöra med verksamheten till sommaren 2024 och därmed 
 mister fastighetsägaren sin enda hyresgäst. Att den politiska ledningen beter sig på detta sätt mot dels 
 en framgångsrik ideell skola, dels en fastighetsägare och företagare, är milt uttryckt “förvånande”. 

 Naturligtvis finns en oro bland företagare och fastighetsägare att dessa partier planerar att ändra 
 detaljplanen för att tillåta störande verksamheter. Denna oro delas förmodligen även av villaägarna, de 
 boende på det kommunala gruppboendet, medlemmarna i ridklubben och kanske även de som 
 hoppas på en ny, modern skola i Ösmo? 

 Frågor 
 Refererande till ovan redovisade bakgrund önskar jag ställa följande frågor: 

 1.  Hur tänker den politiska ledningen utveckla Vansta verksamhetsområde i framtiden? 
 tillsammans med de grannar och verksamheter som kräver en tyst och lugn miljö utan buller, 
 luftföroreningar och kemikalier? 

 2.  Planerar den politiska ledningen ta fram nya detaljplaner för att få bort restriktionerna 
 avseende störande verksamheter med syfte att tillåta störande verksamheter, ja eller nej? 

 För Sorundanet Nynäshamns kommunparti 

 Per Ranch 
 Ledamot i Kommunfullmäktige 

 Västerby byväg 1 
 137 94 NORRA SORUNDA 

 Tel 0708-92 17 50 
 www.sorundanet.se 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-03-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-10
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80/24 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn - KS/2024/0014/101-11 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-KF-interpellation-alkobommar-med-bilagor-2024-03-13

 Interpellation 
 till Kommunstyrelsen ordförande, 
 Kommunalrådet Marcus Svinhufvud 

 Västerby 2024-03-13 

 Interpellation beträffande Svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns 
 hamn 

 Bakgrund 
 Sorundanet Nynäshamns kommunparti inkom 2019-10-06 med en motion om alkobommar i 
 Nynäshamns hamn, (bilaga 1). Vi lyfter fram att det har hänt ett flertal olyckor i kommunen, där det har 
 framkommit att lastbilsförare har varit påverkade av alkohol och att onyktra lastbilsförare därmed är ett 
 stort trafiksäkerhetsproblem. Norviks hamn öppnade år 2020 och trafiken på vägarna väntas öka med 
 1 000 lastbilar per dygn. Samtidigt saknas nödvändig väginfrastruktur i vår kommun. Enligt en 
 insändare av MHF (Motorförarnas Helnykterhetsförbund) i NynäshamnsPosten är det 33 % fler 
 alkohol- och drogpåverkade förare som har fastnat i kontroller 2022 jämfört med 2021. Syftet med 
 motionen är att förhindra allvarliga olyckor orsakade av onyktra lastbilsförare. 

 I september 2017 fick Trafikverket i uppdrag av regeringen att införa “automatiserade 
 nykterhetskontroller i vissa hamnar”. Totalt har regeringen satsat 78 miljoner kronor. I augusti 2019 
 invigdes den första automatiserade nykterhetskontrollen i Göteborgs hamn. Fler hamnar är på gång för 
 att införa automatiserade nykterhetskontroller, bland annat i Trelleborg. Trafikverket fick även i uppdrag 
 att föreslå hur mobila lösningar för automatisk nykterhetskontroll kan användas vid övriga hamnar och 
 andra lämpliga platser i trafikmiljön. I regeringsuppdraget pekas 23 hamnar ut som prioriterade och 
 Nynäshamns är en av de utpekade platserna. 

 I motionen yrkade Sorundanet Nynäshamns kommunparti på följande tre att-satser (beslutssatser): 

 1.  Att vår kommun informerar berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, 
 Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken samt att det har visat sig att det 
 förekommer en hel del onyktra lastbilsförare. 

 2.  Att vår kommun inhämtar synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar, 
 Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar. 

 3.  Att vår kommun aktivt driver frågan om att installera alkobommar gentemot berörda parter 
 som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket. 

 Sorundanet Nynäshamns kommunpartis motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn 
 behandlades i Kommunfullmäktige 2022-06-16, det vill säga för snart två år sedan. Beslutet i 
 Kommunfullmäktige var att enhälligt  bifalla motionen  (bilaga 2). 

 Västerby byväg 1 
 137 94 NORRA SORUNDA 

 Tel 0708-92 17 50 
 www.sorundanet.se 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-03-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-11
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80/24 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn - KS/2024/0014/101-11 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-KF-interpellation-alkobommar-med-bilagor-2024-03-13

 En gång i halvåret sammanställs Rapport Balanslista till Kommunfullmäktige över de ärenden som inte 
 ännu har genomförts enligt Kommunfullmäktiges beslut.. Vi kan inte se att vår motion har funnits på 
 någon av balanslistorna sedan beslutet 2022-06-16. 

 Mot bakgrund av ovanstående önskar jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande, 
 Marcus Svinhufvud, tillika kommunalråd. 

 1.  Hur kommer det sig att vår motion aldrig har kommit med på balanslistorna sedan beslutet i 
 Kommunfullmäktige 2022-06-16? 

 2.  Vad har hänt sedan motionen bifölls i Kommunfullmäktige 2022-06-16? 
 3.  Har vår kommun informerat berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, 

 Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken samt att det har visat sig att det 
 förekommer en hel del onyktra lastbilsförare? 

 4.  Har vår kommun inhämtat synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar, 
 Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar? 

 5.  På vilka sätt har vår kommun aktivt drivit frågan om att installera alkobommar gentemot 
 berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket? Kan 
 du ge exempel? 

 6.  Kommer det att bli alkobommar i Nynäshamns hamn och i så fall, när? 

 För Sorundanet Nynäshamns kommunparti 

 Lena Dafgård 
 Ledamot i Kommunfullmäktige 
 och i Kommunstyrelsen 

 Bilaga 1: Sorundanet Nynäshamns kommunpartis motion angående alkobommar 2019-10-06. 
 Bilaga 2: Kommunfullmäktiges beslut att bifalla motionen 2022-06-16. 

 2024-03-13  Sida  2  av  2 
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81/24 Interpellation ställd av Göran Bergander (S) till kommunfullmäktige angående  - Åtgärder för att säkerställa kontinuitet och kvalitet inom hemtjänsten samt en fråga om folkomröstningen den 9 juni 2024  - KS/2024/0014/101-18 Interpellation ställd av Göran Bergander (S) till kommunfullmäktige angående  - Åtgärder för att säkerställa kontinuitet och kvalitet inom hemtjänsten samt en fråga om folkomröstningen den 9 juni 2024  : Signerad Interpellation

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-04-23 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-18
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81/24 Interpellation ställd av Göran Bergander (S) till kommunfullmäktige angående  - Åtgärder för att säkerställa kontinuitet och kvalitet inom hemtjänsten samt en fråga om folkomröstningen den 9 juni 2024  - KS/2024/0014/101-18 Interpellation ställd av Göran Bergander (S) till kommunfullmäktige angående  - Åtgärder för att säkerställa kontinuitet och kvalitet inom hemtjänsten samt en fråga om folkomröstningen den 9 juni 2024  : Signerad Interpellation
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